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  نیمکت خبر

افزایش3هزارنفریظرفیترشتههایپزشکیدر5سالآینده

منصور کبگانیان با ارائه گزارشی از جلسه ۱۵۵ ستاد راهبری اجرای نقشه جامع علمی کشور در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: »دو مصوبه 

مهم به تصویب اعضای ستاد راهبری اجرای نقشه جامع علمی کشور رسید. البته قرار شده این موضوع در صحن شورای عالی انقلاب 

فرهنگی نیز مطرح شود تا روسای سه قوا در جریان این مصوبه قرار گیرند. در هر حال مصوبات نقشه جامع علمی کشور لازم الاجراست 

ولی ما برای اطمینان از ابعاد این مصوبه پیشنهاد دادیم که آن را در صحن شورا نیز مطرح کنیم.« 

وی ادامه داد: »مصوبه امروز مربوط به افزایش سه هزار ظرفیت پزشکی به ظرفیت پزشکی موجود است. این افزایش ظرفیت برای حداقل 

۵ سال درنظر گرفته شده، پس از پایان ۵ سال مقدار آن کم نمی شود بلکه با مطالعات صورت گرفته امکان دارد بیشتر نیز شود. پس 

از ابلاغ، این مصوبه در اولین آزمون سراسری مورد استفاده قرار می گیرد. اگر زمان ابلاغ این مصوبه به قبل از انتشار دفترچه آزمون 

سال ۱۴۰۱ برسد، حتما اجرایی خواهد شد.« 

وی اضافه کرد: »قرار شده مسئولان آموزش پزشکی طرح خود را برای افزایش ظرفیت پزشکی از ۳ هزار تا ۵ هزار نفر ارائه دهند.« 

کبگانیان اعلام کرد: »با افزایش سه هزار پزشک برای اینکه به استاندارد کشورهای پیشرفته برسیم، به ۱۸ سال زمان نیاز داریم و اگر 

افزایش پزشکان به میزان پنج هزار نفر باشد برای رسیدن به استاندارد پزشک در کشورهای پیشرفته ۱۲ سال طول می کشد. براساس 

این از ۱۱۸ نفر پزشک برای ۱۰۰ هزار نفر، به ۳۰۰ پزشک در صد هزار نفر خواهیم رسید.« 

مشکلبیمهومالیاتقراردادهایارتباطدانشگاهباصنعترفعشد

محمد سیف در بیستمین نشست مدیران ارتباط با جامعه و صنعت و دانشگاه ها، پژوهشگاه ها و مراکز آموزش 

عالی کشور با اشاره به سامانه ارتباط جامعه و صنعت با دانشگاه )ساجد( گفت: »این سامانه با هدف ساماندهی 

ارتباط میان دانشگاه با صنعت و جامعه و تسهیل در دریافت گزارش ها در وزارت علوم راه اندازی شده است.« 

وی ارتباط این سامانه با سایر سامانه های وزارت علوم، تجمیع فعالیت های ارتباط دانشگاه با صنعت و تسهیل 

در فرآیند ارسال گزارش عملکرد دانشگاه ها را از مزایای سامانه ساجد نام برد و اظهار کرد: »این سامانه روی 

سرور دانشگاه ها قابل نصب است و تاکنون از ۸۳ متقاضی نصب این سامانه، ۶۹ دانشگاه و پژوهشگاه این 

سامانه را نصب و فعال کرده اند.«  مدیرکل دفتر ارتباط با جامعه و صنعت وزارت علوم، تحقیقات و فناوری، با بیان 

اینکه در گذشته هماهنگی میان وزارت علوم با سازمان تامین اجتماعی در زمینه بیمه قراردادهای پژوهشی 

وجود نداشت، در این باره توضیح داد: »در گذشته برای این منظور سازمان تامین اجتماعی به کلیه شعب خود 

دسترسی به متن این قراردادها را داده بود که این امر با اصل محرمانگی قراردادها، منافات داشت و برای رفع 

این مساله، به هر قرارداد دانشگاه با صنعت، کدرهگیری ۱۰رقمی اعطا می شود و براساس این کد، قراردادهایی 

که در سامانه بارگذاری شده است، پیگیری می شود.« 

دانشگاهتهراناز۸۰کشوردانشجودارد

سرپرست دانشگاه تهران در دیدار با وزیر آموزش عالی کشور سوریه با اعلام اینکه دانشگاه تهران میزبان دانشجویان 

غیرایرانی از ۸۰ کشور دنیاست، بر افزایش سهم دانشجویان سوری تاکید کرد. 

سیدمحمد مقیمی در دیدار با وزیر آموزش عالی و پژوهش های علمی سوریه و هیات همراه که در سالن شورای دانشگاه 

تهران برگزار شد، از کشور سوریه به عنوان یکی از اولویت های اصلی در دیپلماسی علمی و تعاملات بین المللی دانشگاه 

تهران نام برد و با اعلام آمادگی برای مبادله ظرفیت های علمی، پژوهشی و فناورانه دانشگاه تهران با دانشگاه های 

کشور سوریه، گفت: »در دانشگاه تهران بدون هیچ محدودیتی آمادگی داریم تا آخرین دستاوردهای علمی خود 

در قالب پروژه های تحقیقاتی مشترک، برگزاری دوره های مشترک و تبادل استاد و دانشجو با دانشگاه های کشور 

سوریه را به اشتراک بگذاریم.« 

سرپرست دانشگاه تهران با بیان اینکه روند و سبک دیپلماسی علمی در دنیا تحت تاثیر شرایط دوران کرونا دچار تغییر 

شده است، تصریح کرد: »پاندمی کرونا ضمن اینکه تهدیدهای زیادی برای نظام آموزش عالی دنیا داشت، اما در ایران 

توانستیم فرصت های بسیار خوبی به دست آوریم و ظرفیت های جدیدی را در نظام آموزش عالی کشورمان ایجاد کنیم.« 

در پایان این دیدار، توافقنامه همکاری جدیدی بین روسای دو دانشگاه تهران و دمشق منعقد شد. 
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»فرهیختگان«گزارشمیدهد

پازلشفافیتدانشگاهباطرحتحولکاملمیشود
دانشــگاهآزاداســامیدردورهرشــد

وتحــول،بحــث»شــفافیتدرامــور

خــود کاری اولویــت در را مختلــف«

قــراردادهاســت.تغییــراتمدیریتــی،

ادبیــاتجدیــدیهــمتولیــدکــرد.در

رویکــردجدیــددانشــگاهآزاداســامی

ملــکخصوصــیکســینیســتبلکــه

متعلــقبــهنظــاماســت؛نظامــیکــه

خــودمتعلــقبــهمــردماســت.مســئولان

دانشــگاهآزاداســامیبــرایــنباورنــد

ــهو ــلخیری ــگاهازمح ــهدانش ــههزین ک

هزینههــایمــردمتامیــنشــدهاســت

پــسبایــددرهمــهامــورجوابگــویمــردم

بــود.بنابرایــنازهمــانزمانشــفافیتدر

تمــامامــوردانشــگاهبهعنــواناولویتدر

نظــرگرفتــهشــدتــاهیــچنقطــهابهامــی

درامــوردانشــگاهوجــودنداشــتهباشــد.

اتفاقاتــینیــزدرایــنچندســالبــهوقوع

پیوســتکــهنشــاندادبحــث»شــفافیت

درتمــامامــور«تنهــایــکشــعاروفقــطدر

حــدیــکتوصیــهومطالبــهزبانــینبــوده

بلکــهپیگیریهــایلازمنیــزدرایــن

خصــوصانجــامشــدهاســت.البتــهبحث

ــدن ــاآم ــگاه،ب ــوردانش ــفافیتدرام ش

دکتــرمحمدمهــدیطهرانچــیبهعنــوان

رئیــسدانشــگاهآزاداســامیدرآبــان

ــا ــهوب ســال97ســرعتبیشــتریگرفت

جدیــتدنبــالشــدوحــالاتمــامامــوردر

ایــندانشــگاهدریــکاتــاقشیشــهایدر

معــرضدیــدهمــگانقــرارگرفتــهاســت.

بــانگاهــیبــهتمــامامــوردانشــگاهاز

ــه ــوانمتوج ــیاداریمیت ــاحت ــیت مال

شــدبحــثشــفافیتیکــیازمهمتریــن

زاد آ ه دانشــگا رئیــس دغدغههــای

اســامیاســتوحتیدرســندتحولکه

برنامــهعملیاتــیدانشــگاهاســتبــرایــن

ــات ــهجزئی ــیب ــدشــدهوحت مهــمتاکی

ــون ــت.تاکن ــدهاس ــهش ــزپرداخت آننی

اقدامــاتزیــادیدرایــندانشــگاهدر

حــوزهشــفافیتصــورتگرفتــهاســتکــه

ــا ــانبرخــیازآنه ــهبی ــزارشب ــنگ درای

پرداختهایــم.

اسلامیآزاددانشگاهدرمالیشفافیتحاکمیت
»شفافیت مالی« بدون شک یکی از انتظاراتی بود که جامعه دانشگاهی از مسئولان دانشگاه آزاد 

اسلامی مطالبه می کردند؛ بر همین اساس بحث شفافیت مالی به عنوان یکی از دغدغه های 

جدی مسئولان دانشگاه آزاد اسلامی در سازمان مرکزی در دستورکار قرار گرفت. تیرماه سال 

۱۳۹۶ بود که دکتر علی اکبر ولایتی در جمع برخی نمایندگان مجلس شفافیت مالی در دانشگاه 

را یکی از مهم ترین اقدامات اعلام کرد و بر این اساس برخی موسسات حسابرسی از سال ۹۶ 

در دانشگاه آزاد اسلامی مستقر شدند. دکتر طهرانچی رئیس این دانشگاه نیز بارها در سخنان 

خود تاکید کرده ریال به ریال دانشگاه باید شفاف شود و در این راستا با هیچ شخص و جریانی 

تعارف نداریم. مسئولان دانشگاه آزاد اسلامی می خواهند اطلاعات را از تاریکخانه ها بیرون 

آورده و شفافیت را در دانشگاه آزاد اسلامی حاکم کنند.  آنطور که طهرانچی در اسفند سال ۹7 

گفته است دانشگاه آزاد اسلامی سی و چند سال بر یک روال حرکت کرده و هرگونه شفافیت 

در آن غیرممکن بوده، اما برای اولین بار در تاریخ این دانشگاه، یک حسابرس مستقل شرایط 

عملکرد مالی ۱۲۰ واحد دانشگاهی را ارزیابی کرده که تا پیش از این هیچ  گونه حسابرسی 

مستقل از دانشگاه آزاد اسلامی نشده بود.  فرزاد جهان  بین، معاون فرهنگی دانشجویی دانشگاه 

آزاد اسلامی نیز خرداد امسال در صفحه شخصی خود در اینستاگرام بر بحث شفافیت مالی 

دانشگاه تاکید کرد و نوشت: »قاطبه کارکنان دانشگاه آزاد اسلامی شریف و پاکدست هستند 

و اگر چنین نبود به خاطر وجود ساختار معیوب، عمق فساد قابل تصور نبود. اما مسئولان 

وقت باید پاسخ دهند این 7۰۰ میلیارد از شهریه فقط در یک سال چگونه نشتی داشته است؟ 

شفافیت این است که در دوره مدیریت دکتر طهرانچی با مقابله با دریافت نقدی و پوزها و… 

جلوی 7۰۰ میلیارد تومان نشتی گرفته شد. همه دریافت ها و هزینه ها روشن است. دانشگاه 

۴۰هزار حساب بانکی داشته است و هیچ نهاد نظارتی پایشان به دانشگاه باز نبود و افراد جرات 

اظهارنظر نداشتند. نه در مقابل رئیس دانشگاه حتی در مقابل معاونان. همین می شود رئیس 

دانشگاه سال ها، ۲7میلیون علاوه بر حقوق از دانشگاه مبدا حق مسئولیت می گرفت و سال ها 

هیچ مسئولی تا سطح کارشناس مسئول حقوق شان اضافه نشده بود. اگر این شبکه سازی در 

آموزش و پژوهش و صرفه جویی ها و جلوگیری از فساد و فضای تعامل و همدلی نبود، امروز 

دانشگاه سرپا نبود. غیر از حفظ دانشگاه باید اعتبار این خانواده بزرگ و مدرک آن محفوظ 

بماند. این خانواده موجب افتخار کشورند.« مسئولان دانشگاه آزاد اسلامی همچنین در بحث 

بودجه ریزی قرار است شفافیت را در راس امور خود قرار دهند. به اعتقاد مسئولان دانشگاه 

آزاد اسلامی، یکی از راهکارهای اصلی شفاف سازی، جمع آوری داده  ها و اصلاح فرآیندهاست 

که این مهم از مسیر مکانیزاسیون صورت می  پذیرد. باید ورود و خروج منابع مشخص شود، 

همان چیزی که در ۳7 سال گذشته ایجاد نشده است. در گذشته بودجه نویسی در دانشگاه 

به صورت صوری بوده و در عمل محلی از اعراب نداشته است، این یعنی نه میزان و نحوه درآمد 

مشخص است و نه درآمد وصولی برمبنای صحیحی به هزینه گرفته می  شود. مسئولان دانشگاه 

می گویند برای شفافیت باید حسابرسی واضح باشد و امور دانشگاه باید کاملا مکانیزه شوند 

و سیستم های یکپارچه ای تدوین و مستقر شوند. حالا قرار است سامانه بودجه دانشگاه آزاد 

اسلامی تا پایان امسال نهایی شده و روند بودجه ریزی دانشگاه برخط، قابل رصد و شفاف 

نسبت به گذشته اجرا شود. 

دانشگاهآزاداسلامیدرقامتیکنهادپاسخگو
دانشـگاه آزاد اسـلامی نهـاد بزرگـی اسـت کـه زندگـی بیـش از 

یـک میلیـون انسـان بـه آن گـره خـورده اسـت. دانشـگاهی که 

برآمـده از مـردم و بـرای مردم اسـت. بر همین اسـاس مسـئولان 

دانشـگاه تلاش کرده اند تا همواره به عنوان یک نهاد پاسـخگو 

عمـل کـرده، بـه نقدهـا پاسـخ داده و در برابـر افـکار عمومـی 

پاسـخگو باشـند، طبیعتـا چنیـن رویکـردی باعـث می شـود 

بیـش از گذشـته بحـث شـفافیت در امور مورد توجـه قرار گرفته 

و در ایـن مسـیر گام برداشـته شـود. پیـش از ایـن ادبیـات نقد و 

مناظـره و کانون  هـای بحـث و نقـد در دانشـگاه وجود نداشـت. 

تشـکل های رسـمی دانشـجویی نیـز شـور و هیجـان لازم را 

نداشـتند، امـا امـروز دانشـگاه آزاد اسـلامی از آن فضای بسـته 

بـه فضـای آزاداندیشـی و نقدپذیـری وارد شـده اسـت. 

ع مواجهه دکتر طهرانچی رئیس  به طور مثال می توان به نو

ع برخورد دانشگاه با نقدهای  این دانشگاه با منتقدان و نو

صورت گرفته اشاره کرد. او در دوران مدیریت خود سفرهای 

استانی را در دستورکار خود قرار داده و در سفر به تک تک 

استان ها با اساتید و کارکنان به گفت وگو نشست و از نزدیک 

در جریان روند مشکلات آنها قرار گرفته و گلایه های آنان را 

می شنود؛ اتفاقی که می تواند حل گلایه های آنها را سرعت 

بخشد. 

یکی دیگـر از اقدامـات مسـئولان در راسـتای تحقـق شـفافیت 

حـوزه دانشـجویی اسـت کـه در ایـن حـوزه فراخـوان نقـد بـه 

نشـریات دانشـجویی ابلاغ شـد. طهرانچی به دانشـجویان این 

دانشـگاه صراحتا اعلام کرده اسـت فرصت را از دسـت ندهند و 

دانشگاه و عملکرد رئیس دانشگاه را مورد نقد قرار دهند. او در 

دیـدار بـا دانشـجویان تاکیـد کرد که نشـریات دانشـجویی یک 

روز را به نقد عملکرد مدیریت دانشـگاه آزاد اسـلامی اختصاص 

دهنـد و خـود شـخصا از بهتریـن نقـد تقدیر خواهد کـرد. با این 

اوصـاف بـه نظـر می رسـد فضای پاسـخگویی در روح دانشـگاه 

دمیده شـده اسـت؛ موضوعی که در سـال های گذشـته کمتر 

بـه چشـم می خـورد و مسـیر جدیـد می توانـد امیدهـا را بیـن 

خانـواده دانشـگاه آزاد اسـلامی بیـش از گذشـته زنـده کنـد. 

حالا ضمن پذیرش نقدهای درسـت، نسـبت به اتهامات پاسـخ 

داده می شـود تـا بخـش دیگـری از پازل شـفافیت کامل شـود. 

یکپارچهسازیاطلاعاتدرقالبسامانهها
مسـئولان دانشـگاه آزاد اسـلامی بـرای عملیاتی تـر کردن 

شـفافیت، یکپارچه  سـازی را نیز در دسـتورکار قرار دادند. 

در سـال های گذشـته دانشـگاه آزاد اسـلامی بـا چنـد 

مشکل روبه  رو بود و سامانه یکپارچه و متمرکز دانشجویی 

در ایـن دانشـگاه وجـود نداشـت تا جایی کـه حتی امکان 

پیگیـری فرآیندهـای آموزشـی و دانشـجویی نیـز فراهـم 

نبـود. نبـودن یـک سـامانه یکپارچـه امکان تقلـب و جعل 

مـدرک را نیـز در ایـن دانشـگاه فراهـم کـرده بـود و به طـور 

مثـال یـک تهدیـد سـامانه سـیدا ایـن بـود کـه مـدرک 

دانشـگاه آزاد اسـلامی به راحتـی بـه فـروش می رسـید. 

بـر همیـن اسـاس در جـاده شـفافیت، یکپارچه سـازی 

سـامانه های دانشـگاه نیـز در دسـتورکار قـرار گرفـت. 

سـامانه امـور خدمـات آموزشـی )آموزشـیار(، خدمـات 

پژوهشی )پژوهشیار( و خدمات دانشجویی )دانشجویار( 

در همین راستا ایجاد شد و حالا هرکدام از این سامانه ها 

خدماتی شـفاف و یکپارچه به دانشـجویان ارائه می دهد. 

الان نه تنهـا داده هـا به صورت کلی قابل رصد هسـت بلکه 

تمـام فرآیند هـای آموزشـی و پژوهشـی و دانشـجویی نیـز 

در بسـتر ایـن سـامانه ها شـکل می گیـرد و هریـک از ایـن 

سـامانه  ها خدمات یکپارچه شـفاف و عمدتا غیرحضوری 

بـه دانشـجویان ارائـه می دهنـد. مسـئولان دانشـگاه آزاد 

اسـلامی قصد دارند از طریق یکپارچه  سـازی، شـفافیت را 

در امور دانشـجویی، آموزشـی و پژوهشی دانشگاه محقق 

و سیسـتم های معیـوب را اصـلاح کننـد. 

مسـئولان دانشـگاه آزاد اسـلامی در بحث یکپارچه سـازی 

اقـدام دیگـری را نیـز انجـام دادنـد. بـرای مثـال پیش تـر 

حسـاب های واحدهای دانشـگاهی در بانک ها مشـخص 

نبـود و سـامانه یکپارچـه در ایـن خصـوص وجود نداشـت 

و بـه همیـن دلیـل اطلاعـات مالـی واحدهـا شـفاف نبود. 

مسـئولان دانشـگاه آزاد اسـلامی در دوره جدیـد نظـارت 

بـر واحدهـا را در دسـتورکار قـرار دادنـد تـا شفاف سـازی 

و نظام  منـدی بـه صـورت کامـل اجرایـی شـود. حـالا بـه 

گفتـه دکتـر طهرانچـی تخصیص  هـای مالـی واحدهـای 

دانشـگاهی براسـاس بودجـه مصـوب سـالانه واحدهـا 

صـورت می گیـرد و درآمدهـا و هزینه کردهـا قابـل پیگیری 

و ارزیابـی خواهـد بـود. 

پازلشفافیتباطرحتحولدانشگاهتکمیلمیشود
حـالا سـوال اینجاسـت کـه آینـده دانشـگاه آزاد اسـلامی در بحـث شـفافیت بایـد چگونـه 

باشـد؟ آیـا دانشـگاه در همیـن نقطـه متوقـف می شـود؟ گرچـه اتفاقـات و اقدامـات پیش 

آمـده در حـوزه شـفافیت تـا همین جـا هـم در تاریخ سـی و چند سـاله دانشـگاه، اقداماتی 

خـوب و بی بدیـل اسـت امـا ایـن بی شـک این اقدامات کامل نیسـت و باید هـر روز بیش از 

گذشـته تلاش کرد. شـفافیت در امور را یک شـبه و یک سـاله نمی توان در مجموعه بزرگی 

مانند دانشـگاه آزاد اسـلامی ایجاد کرد؛ درسـت اسـت که رویکرد شـفافیت از سـال ۹۵ در 

دانشـگاه کلیـد خـورده و تاکنـون نیـز اقداماتـی در این راسـتا انجام شـده اسـت اما به نظر 

می رسـد بـرای رسـیدن بـه نقطـه مطلـوب بایـد چنـد سـالی تـلاش کـرد تـا به آنچـه مدنظر 

دکتـر ولایتـی و دکتـر طهرانچـی اسـت، رسـید. ۲۴ مهرمـاه امسـال بـود کـه از سـند تحول 

و تعالـی دانشـگاه آزاد اسـلامی رونمایـی شـد. سـندی کـه بـا مطالعـه آن می تـوان بیش از 

پیـش بـه بحـث شـفافیت در امـور مختلـف دانشـگاه آزاد اسـلامی پـی برد. در این سـند به 

صراحـت بـه شـفافیت ۹۰ درصـدی امـور مالـی در دانشـگاه تاکیـد شـده اسـت. در سـند 

تحول دانشـگاه آزاد اسـلامی قرار اسـت شـفافیت در امور مختلف دانشگاه به صورت کامل 

محقق شـود. برنامه پنج سـاله راهبردی عملیاتی دانشـگاه آزاد اسـلامی برای تحقق سـند 

دانشـگاه اسـلامی و دیگر اسـناد بالادسـتی به واحدهای دانشـگاه ابلاغ شـده اسـت و با 

مطالعـه جـزء بـه جـزء آن می تـوان بـه گام های دانشـگاه برای رسـیدن به شـفافیت پی برد. 

به طـور مثـال در ۱۰ چرخـش تحول آفریـن ایـن سـند بر ارتقای شـفافیت و سـلامت اداری 

تاکیـد شـده اسـت. بـر همیـن اسـاس در پایـان مـرداد سـال ۱۴۰۵ باید درصـد اطلاعات 

مالـی دانشـگاه کـه بـه اطـلاع عمـوم مردم می رسـد به ۹۰ درصـد افزایش پیدا کنـد. با این 

اوصاف در پایان چشـم انداز پنج سـاله دانشـگاه، تمام مردم از ۹۰ درصد اطلاعات مالی 

دانشـگاه با خبر می شـوند. تشـکیل سـاختار مسـتقل شـرکتی برای اداره بیمارستان های 

تحـت پوشـش بـا رویکـرد اسـتقلال و شـفافیت مالـی از دیگـر مـواردی اسـت کـه در بحث 

شـفافیت دانشـگاه در سـند تحـول بـر آن تاکیـد شـده اسـت. تقویـت و به روز رسـانی 

سـامانه های آموزشـیار و پژوهشـیار بـا بهره گیـری از الگوریتم هـای هـوش مصنوعـی از 

مـواردی اسـت کـه در سـند تحـول بـر آن تاکیـد شـده و تـا پایـان مـرداد سـال ۱۴۰۵ بایـد 

ایـن مهـم بـه صـورت ۱۰۰ در صـد محقق شـود. 

همچنیـن در سـند تحـول دانشـگاه آزاد اسـلامی تاکیـد شـده اسـت سـامانه های موجـود 

بایـد بـا رویکـرد افزایـش سـهولت کاربـری، یکپارچگـی و هوشـمندی ارزیابـی شـده و ارتقا 

پیدا کند. در این سـند مشـخص شـده اسـت این مهم تا پایان مرداد ۱۴۰۵ یعنی در یک 

چشـم انداز پنـج  سـاله بایـد بـه صـورت ۸۰درصدی محقق شـود. یکی دیگـر از مواردی که 

در بحـث شـفافیت در سـند تحـول بـر آن تاکیـد و بـه آن پرداخته شـده اسـت بحث اصلاح 

و هوشمندسـازی سـامانه ها بـرای هـم   روندسـازی و جلوگیـری از مـوازی کاری واحدهـای 

مختلف در فعالیت های پژوهشـی اسـت که این مهم نیز تا پایان چشـم انداز سـند تحول 

بایـد بـه صـورت صددرصد محقق شـود. 


